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Reden informatieverstrekking actieve informatie van het college 
 
Collegebesluit 
Het college van burgemeester en wethouders besluit de raad actief te informeren over de stand van 
zaken gezondheidslandschap en ziekenhuis.  
 
Toelichting/achtergrond 
Op 30 november 2023 bent u geïnformeerd over de toekomst van de streekziekenhuizen Antonius en 
Tjongerschans. Tijdens die avond heeft wethouder Poelman toegezegd u op de hoogte te houden 
van de ontwikkelingen rondom het ziekenhuis en het gezondheidslandschap.  
 
Impact-analyse  
De vier Friese ziekenhuizen en de grote zorgverzekeraars in Friesland (De Friesland, Zilveren Kruis 
en VGZ) werken samen om de ziekenhuiszorg toekomstbestendig in te richten. Gupta strategist 
heeft in opdracht van deze partijen het rapport “Samen naar toekomstbestendige ziekenhuiszorg in 
de regio” opgesteld (bijlage 1).  
Wij zijn nog niet overtuigd dat het voorkeursscenario om van 4 naar 3 ziekenhuizen te gaan een 
oplossing is voor de vraagstukken die spelen. Wij gaan samen met de gemeente Heerenveen de 
discussie en besluitvorming in een breed perspectief plaatsen. Daarvoor is het belangrijk om te 
weten wat de impact is van schaalvergroting in de medisch specialistische zorg voor onze inwoners, 
ondernemers, zorgprofessionals, studenten en de gemeenten. Daarom voert gemeente Súdwest-
Fryslân samen met de gemeente Heerenveen een impact-analyse uit. In deze analyse wordt breed 
gekeken vanuit de thema’s van de brede welvaart. De thema’s zijn onder andere: Gezondheid, 
Samenleving, Werk, Onderwijs en Bereikbaarheid. Bij het thema Bereikbaarheid wordt bijvoorbeeld 
gekeken naar het vervoer naar het ziekenhuis (wmo-vervoer, openbaar vervoer) en thema Werk 
richt zich bijvoorbeeld op de krapte op de zorgarbeidsmarkt. Planbureau Fryslân (PF) stelt een 
objectief basisdocument op dat gebruikt kan worden door alle gemeenten in Fryslân om de impact 
te duiden. In april 2024 wordt uw raad geïnformeerd over de resultaten van de impact-analyse. 
 
Petitie overeind houden kwalitatief goede ziekenhuizen 
Op 12 december 2023 heeft wethouder Poelman een petitie aan de nieuwe Tweede Kamer 
aangeboden om aandacht te vragen voor regionale ziekenhuizen. Op 24 januari 2024 heeft minister 
Helder een reactie gegeven aan de Tweede Kamer (zie bijlage 2).  Minister Helder zegt over 
spreiding van zorg: zorg die vaak voorkomt en laagcomplex is, moet voor iedereen dicht(er)bij 
beschikbaar zijn. Daarbij geldt altijd het principe “dichtbij waar het kan, verder weg als het 
moet”. Ze heeft toegezegd dat ze op een aantal punten beter wil borgen dat een zorgaanbieder 
maatschappelijke belangen meeweegt, bijvoorbeeld als het gaat om het perspectief van 
professionals en inwoners/ patiënten, en de inbreng van het lokaal openbaar bestuur. 
 
Traject aanpassing 45-minuten-norm 
Daarnaast gaat de minister in de reactiebrief in op het traject rondom de aanpassing van de 45-
minutennorm. Hoewel dit onderwerp controversieel is verklaard wordt het lopende traject vanuit 
het ministerie van VWS voortgezet en vinden gesprekken met inwoners, gemeenten en veldpartijen 
plaats. De reactiebrief aan de gemeente Winterswijk, als voorzitter van het Netwerk Gemeenten 



 

 

met een Regionaal Ziekenhuis, is bijgevoegd (zie bijlage 3). Wethouder Poelman was op 24 januari 
2024 aanwezig op een bijeenkomst voor bestuurders van gemeenten en heeft daar de zorgen van de 
gemeente Súdwest-Fryslân ingebracht bij het ministerie van VWS.   
 
FrIZA (Fries Integraal Zorgakkoord) 
Brief van bestuurders Friese Ziekenhuizen en zorgverzekeraars  
Wethouder Poelman heeft in november 2023 samen met de wethouder van de gemeente 
Heerenveen een brief gestuurd aan de bestuurders van de Friese Ziekenhuizen en de 
zorgverzekeraars over de toekomst van de zorg. U heeft hierover in januari 2024 een actieve 
informatie ontvangen. Onlangs hebben we een reactie op deze brief ontvangen (zie bijlage 4). Het 
kernteam van zorgverzekeraars en Friese ziekenhuizen geeft in de brief aan de behoefte te 
begrijpen om het proces rondom toekomstbestendige ziekenhuiszorg onderdeel te maken van het 
Friza-proces, zodat gemeenten direct mee kunnen denken over de toekomst van het 
gezondheidslandschap in Friesland. Ook zij zien de ziekenhuiszorg als onlosmakelijk verbonden met 
de gehele infrastructuur voor zorg. Ze benadrukken daarbij dat besluitvorming over de toekomst 
van de ziekenhuizen is en blijft aan de ziekenhuizen zelf. Wij blijven van mening dat het belangrijk 
is dat de ziekenhuizen en zorgverzekeraars in dialoog blijven met de gemeenten en dat onze 
inbreng wordt meegewogen bij de besluitvorming. Veranderingen in de ziekenhuiszorg hebben 
immers een grote impact op onze inwoners en ondernemers.   
 
Bijeenkomst kernteam en gemeenten 
Op 26 januari 2024 heeft een vervolgbijeenkomst plaatsgevonden tussen het kernteam van 
ziekenhuizen en zorgverzekeraars en de gemeenten. Er is onder andere gesproken over het 
betrekken van inwoners bij het proces rondom de toekomstbestendige ziekenhuiszorg. Als gemeente 
hebben we nadrukkelijk aangegeven dat niet alleen patiënten(verenigingen) betrokken moeten 
worden, maar een brede afspiegeling van de inwoners en dat de uitkomsten moeten worden 
meegewogen bij de besluitvorming.  
 
Bijlage(n) 
1. Samen naar toekomstbestendige ziekenhuiszorg in de regio, Gupta Strategists (06-07-2023). 
2. Kamerbrief minister Helder als reactie op petitie (24-01-2024). 
3. Reactiebrief van DG Curatieve Zorg VWS, aan gemeente Winterswijk (15-01-2024). 
4. Brief van bestuurders Friese Ziekenhuizen en zorgverzekeraars (19-02-2024). 
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